
PROTOKÓŁ NR XXXI/2005
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą

z dnia 29 listopada 2005 roku

Sesja  Rady  Miejskiej  w  Nowym  Mieście  nad  Pilicą  odbyła  się  w  dniu  29 
listopada 2005 roku na Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym 
Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 1000 do godz. 1345.

Obradom  sesji  przewodniczył  p.  Tadeusz  Klatka  –  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą.

Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję Rady stwierdził na podstawie 
listy obecności /załącznik nr 1 do niniejszego protokółu/ prawomocność obrad. 
Na Sali obecnych było 14 radnych na ustawowy skład liczbowy 15 radnych.

W sesji Rady Miejskiej udział wzięli:
1. Burmistrz Miasta i Gminy p. Jerzy Markiewicz
2. Sekretarz Miasta i Gminy p. Zygmunt Bigos
3. Skarbnik Miasta i Gminy p. Dorota Binio
4. Przewodniczący Rady Powiatu p. Tadeusz Majewski
5. Kierownik Posterunku Policji sierż. Janusz Dobrosz
6. Dyrektor Publicznego Gimnazjum p. Teresa Musiałowska
7. Dyrektor PSP Nowe Miasto nad Pilicą p. Janina Wyszkowska
8. Dyrektor PSP w Żdżarach p. Mariusz Dziuba
9. Sołtysi  i  Przewodniczący  Rad  Osiedlowych  z  terenu  Miasta  i  Gminy 

Nowe Miasto nad Pilicą wg listy obecności /załącznik nr 2 do niniejszego 
protokółu/

10. Mieszkańcy miasta i gminy min. p. W. Dziuba.

PKT 1
Na  sekretarza  obrad  radny  p.  Władysław Sieradzan  zgłosił  radnego  p.  Jana 
Szopę, który wyraził zgodę na kandydowanie. W głosowaniu za – 14, na stan 
obecnych 14 radnych sekretarzem obrad został radny p. Szopa Jan.

PKT 2
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka w związku z tym, że na sesji 
obecni byli dyrektorzy szkół zaproponował zmianę w porządku obrad w pkt. 7 
podjęcie uchwał aby ppkt g stał się ppkt a, natomiast ppkt a stał się ppkt g. 
Proponowana zmiana została poddana pod głosowanie i w głosowaniu 14 – za, 
czyli  jednogłośnie  została  przyjęta.  Przewodniczący Rady Miejskiej  odczytał 
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proponowany porządek obrad, który został przyjęty w głosowaniu 14 – za w 
następującym brzmieniu:
1. Wybór sekretarza obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady.
5. Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  za  okres 

międzysesyjny;
6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach prowadzonych przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą;

b) ustalenia stawek oraz zwolnień w podatku od nieruchomości na 2006 rok;
c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2006 

rok;
d) ustalenia wysokości stawek podatku od posiadanych psów na 2006 rok;
e) wprowadzenia opłaty administracyjnej na 2006 rok;
f) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych w celu 

prowadzenia robót w pasie drogowym, umieszczania w pasie drogowym 
infrastruktury technicznej niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami 
lub potrzebami ruchu drogowego, umieszczania w pasie drogowym reklam;

g) zmian w budżecie na 2005 rok;
8. Interpelacje i zapytania.
9. Wolne wnioski.

PKT 3
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka poinformował, że protokół z 
poprzedniej  sesji  Rady  był  wyłożony  do  wglądu  w  biurze  Rady.  Uwag  i 
zastrzeżeń  do  protokółu  nie  wniesiono  i  został  on  przyjęty  w  głosowaniu 
jednogłośnie 14 – za.

PKT 4
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  p.  Tadeusz  Tulin  poinformował,  że  w 
okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 23 listopada 
2005 roku gdzie zajmowano się następującymi tematami:

1. Zapoznanie się z projektem budżetu na 2006 rok.
2. Zapoznanie  się  z  projektami  uchwał  w  tym  uchwał  podatkowych 

przygotowanych na sesję Rady Miejskiej.
3. Sprawy bieżące kierowane do komisji.
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Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  projektem  budżetu  na  2006  rok  który 
zaopiniowali pozytywnie i nie wnieśli wniosków do projektu budżetu na 2006 
rok.
Członkowie  Komisji  zapoznając  się  z  projektami  uchwał  podatkowych 
pozytywnie  zaopiniowali  przedstawione  projekty  uchwał.  Odnośnie  stawek 
podatkowych od nieruchomości postanowiono:
Pozycja 1) 0,60 zł
Pozycja 2) 3,61zł
Pozycja 3) 0,25zł
Pozycja 4) 0,50 zł
Pozycja 5) 13,20 zł
Pozycja 6) 8,58 zł
Pozycja 7) 3zł
Pozycja 8) 4 zł
Pozycja 9) 4 zł
Pozycja 10) 6,05 zł
Pozycja 11) 2%

Odnoście  projektu  uchwały  w  sprawie  pobierania  opłat  za  zajęcie  pasa 
drogowego i  pobierania opłat  za reklamy pozostają zaproponowane stawki tj 
Poz. 1 0,60 zł
Poz. 2 15 zł
Poz. 3 0,70 zł

Członkowie  Komisji  zostali  zapoznani  przez  Inspektora  Referatu  Oświaty  p. 
Bogumiła Strumiłło z projektem uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Nowe Miasto 
nad  Pilicą  który  to  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie.  Członkowie  Komisji 
zapoznali  się również z pismem Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej w 
Żdżarach  i  wypracowali  następujące  stanowisko,  że  do  wynagradzania 
dyrektorów szkół  władny jest  Burmistrz  Miasta  i  Gminy a  ponadto Komisja 
Rewizyjna wzięła pod uwagę to, że do tej pory p. dyr. Sarnecka miała 300 zł 
dodatku a p. dyr. Dziuba ma więcej bo 350 zł i pełni też tą samą funkcję co p 
Sarnecka. Nic się nie zmieniło jest tyle samo oddziałów. Komisja Rewizyjna nie 
widzi uchybień w wynagradzaniu dyrektorów szkół.

Na  posiedzenie  Komisji  przybyła  sołtys  wsi  Dąbrowa  –  Józefów  p. 
Jadwiga  Pęzik  z  prośbą  zweryfikowanie  dotychczasowej  dokumentacji  na 
budowę  wodociągu  we  wsi  Dąbrowa  –  Józefów.  Przewodniczący  Komisji 
Rewizyjnej p. Tadeusz Tulin postanowił, że zaprosi na Komisję p. Sołtys jak już 
będzie p. Małgorzata Krawczyk – i przedstawi sprawę komisji i konkretnie się 
zapoznają co można zrobić w tej sprawie.
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej p. 
Wiesław Krawczykowski poinformował że w okresie międzysesyjnym Komisja 
odbyła jedno posiedzenie w dniu 21 listopada 2005 roku na którym zajmowano 
się następującymi sprawami:

1. Zapoznanie się i opiniowanie projektu budżetu na 2006 rok.
2. Zapoznanie się i wypracowanie stawek podatkowych na 2006 rok.
3. Sprawy bieżące kierowane do komisji.

Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  projektem  budżetu  na  2006  rok  i 
wystosowali następujące wnioski:
Wniosek o uwzględnienie w projekcie budżetu środków z przeznaczeniem na 
działalność klubów sportowych na 2006 rok.
Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedstawione  projekty  uchwał 
podatkowych. 
Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  pismem  p.  Krawczyk  i  wnioskuje  o 
obniżenie  podstawy  wymiaru  do  50%  powierzchni  budynków  zajętych  na 
prowadzenie zanikającego rzemiosła w zakresie młynarstwa.
Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawione stawki pobierania 
opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  i  opłat  za  reklamy  umieszczone  w  pasie 
drogowym.
Członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  w  sprawie 
regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w 
szkołach  prowadzonych  przez  gminę  Nowe  Miasto  nad  Pilicą  w  którym 
uwzględniono opiekę nauczycieli w czasie dowozu dzieci do i ze szkoły (stawka 
9 zł/h).
Przewodniczący Komisji  poinformował,  że  na  posiedzenie  przybyła  p.  Pęzik 
Jadwiga sołtys wsi Dąbrowa – Józefów z prośbą o umieszczenie środków w 
budżecie  na  budowę  wodociągu,  ponieważ  jej  zdaniem  dokumentacja  jest 
zawyżona. Komisja wnioskuje o ponowne przeanalizowanie projektu wodociągu 
wsi  Dąbrowa  –  Józefów  i  przedłożenie  opracowanych  materiałów  na 
najbliższym posiedzeniu Komisji.
Wnioskuje się również o oznaczenie przejść dla pieszych na ul. Browarnej w 
kierunku ul. Ogrodowej oraz o uporządkowanie dróg przy Pl. Armii Krajowej – 
zlikwidowanie zagrożeń na skrzyżowaniach, wykonanie pasów zieleni.
Komisja  wnioskowała  o  przedłożenie  informacji  o  wysokości  wpływów  z 
podatków  za  wykorzystanie  Placu  Armii  Krajowej  podczas  imprez 
organizowanych przez firmę „LEO”.
Komisja wnioskuje aby w porozumieniu z Wojskową Agencją Mieszkaniową 
dokonać  podziału  administracyjnego terenu dotyczącego drogi  osiedlowej  na 
odcinku  od  kasyna  do  wysokości  byłej  kotłowni  celem  jej  poszerzenia  na 
odcinku ok. 70 m.

4



Zmiany w budżecie przedstawione na Komisji zostały zaopiniowane pozytywnie 
z  wnioskiem  o  przekazanie  2000  zł  dla  OSP  Gostomia  na  wyposażenie 
samochodu gaśniczego.

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej Rady Miejskiej p. Zbigniew 
Kacprzyk  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  odbyło  się  jedno 
posiedzenie  w  dniu  18  listopada  2005  roku  na  który  zajmowano  się 
następującymi tematami:

1. Zapoznanie się i opiniowanie projektu budżetu miasta i gminy na 2006 
rok oraz wypracowanie stawek podatkowych na 2006 rok.

2. Opiniowanie regulaminu wynagradzania nauczycieli na 2006 rok.
3. Sprawy bieżące

Skarbnik  Miasta  i  Gminy  p.  Dorota  Binio  przedstawiła  na  Komisji  projekt 
budżetu na 2006 rok. Przewodniczący Komisji p. Zbigniew Kacprzyk zapytał p. 
Skarbnik,  w  którym  miejscu  zaplanowane  są  środki  na  Kluby  Sportowe. 
Skarbnik p. Binio odpowiedziała, że środki nie zostały zaplanowane, ponieważ 
prezesi klubów nie złożyli wniosków i ona nie dostała takiej dyspozycji więc 
sama  nie  mogła  takowych  zaplanować.  Przewodniczący  Komisji  zapytał, 
dlaczego nie ma rozdysponowanych środków z Powiatu na drogi. Odpowiedzi 
na  pytanie  nie  uzyskano,  dlatego  też  Komisja  wnioskuje  o  przeznaczenie 
środków na modernizację drogi Żdżary – Wał – Promnik.
Postawiono  również  wniosek  do  projektu  budżetu  na  2006  rok  w  sprawie 
zabezpieczenia  środków finansowych  na  działalność  Klubów Sportowych  na 
2006  rok.  Wniosek  motywowano  tym,  że  kluby  poprzez  swoją  działalność 
promują naszą gminę.
Komisja ponawia wniosek z dnia 7 października 2005 roku o zabezpieczenie 
środków w budżecie na 2006 rok na budowę stacji wodociągowej i wodociągu 
w miejscowości Prosna – Żdżarki.  Wniosek motywuje się tym, że można na 
powyższy cel  pozyskać środki  unijne i  jeżeli  takowe by były pozyskane nie 
obciążyłoby to tak bardzo budżetu. Do tej pory wydatkowano ponad 100 tys. zł i 
szkoda by było aby wydane środki nie przyniosły efektu.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy  p.  Binio  Dorota  zapoznała  zebranych  ze 
wskaźnikami  jakie  obowiązują  w  danym  roku  podatkowym  i  z  projektem 
uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. Komisja stwierdziła że 
odnośnie stawek podatku od nieruchomości proponuje się stawki pozostawić na 
poziomie  roku  2005.  Natomiast  projekty  pozostałych  uchwał  tj:  w  sprawie: 
ustalenia  stawek podatku od środków transportowych na 2006 rok;  ustalenia 
wysokości stawek podatku od posiadanych psów na 2006 rok; wprowadzenia 
opłaty administracyjnej na 2006 rok zaopiniowała pozytywnie.
Członkowie  Komisji  zapoznali  się  z  pismem  przesłanym  przez  Radę 
Pedagogiczną Publicznej Szkoły Podstawowej w Żdżarach z dnia 04.11.2005r w 
sprawie  podwyższenia  dodatku  funkcyjnego  dla  dyrektora  w/w  szkoły.  Po 
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dyskusji  postanowiono  pozytywnie  zaopiniować  przedstawiony  regulamin 
określający  zasady  wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach 
prowadzonych przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą z wnioskiem aby zwiększyć 
dodatek funkcyjny dyrektora z 350 zł na 450 zł. Komisja uzasadnia wniosek 
tym, że wykonywane przez dyrektora obowiązki nie różnią się od obowiązków 
dyrektorów  innych  szkół.  Należy  zaznaczyć,  iż  działalność  dyrektora  p. 
Mariusza Dziuby widoczna jest w działaniach kadry nauczycielskiej i występach 
dzieci. Wszelkie uroczystości w gminie Nowe Miasto nad Pilicą zabezpieczane 
są  również  przez  młodzież  ze  szkoły  w  Żdżarach  i  jest  ona  szczególnie 
widoczna.
W  sprawach  bieżących  inspektor  Urzędu  p.  Andrzej  Przyborek  przedstawił 
projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek za zajęcie pasa drogowego dróg 
gminnych w celu prowadzenia robót w pasie drogowym, umieszczania w pasie 
drogowym  infrastruktury  technicznej  niezwiązanej  z  potrzebami  zarządzania 
drogami  lub  potrzebami  ruchu drogowego,  umieszczania  w pasie  drogowym 
reklam. Odnośnie tego projektu proponuje się następujące stawki:
W sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 
proponuje się stawkę 0,60 zł, roczna opłata za umieszczenie w pasie drogowym 
urządzeń  infrastruktury  technicznej  niezwiązanej  z  potrzebami  zarządzania 
drogami lub potrzebami ruchu 10 zł, za umieszczenie reklam w pasie drogowym 
za każdy dzień 0,70 zł za 1 m2 powierzchni reklamy.

PKT 5
Burmistrz  Miasta  i  Gminy  p.  Jerzy  Markiewicz  przedstawił  sprawozdanie  z 
działalności za okres międzysesyjny tj, od 27 października do 28 listopada 2005 
roku.

1. W dniu 8 listopada 2005 roku zakończono modernizację chodnika przy 
ulicy  Rawskiej.  Materiały  zakupił  Mazowiecki  Zarząd  Dróg  w 
Warszawie. Koszty robocizny pokrył Urząd Miasta i Gminy w Nowym 
Mieście nad Pilicą, które wyniosły 19.999,46 zł.

2. W  dniu  11  listopada  odbyła  się  uroczystość  obchodów  Narodowego 
Święta Niepodległości oraz 15 – lecia postania samorządu terytorialnego. 
Przed pomnikiem Bł.  O.  H.  Koźmińskiego – patrona miasta  i  diecezji 
łowickiej – zebrały się poczty sztandarowe, delegacje z wiązankami, radni 
wszystkich 4 kadencji, duchowieństwo i społeczeństwo miasta i gminy. 
Wiązankę od mieszkańców złożyła delegacja w składzie: Celina Gulina 
Tadeusz  Majewski,  Jerzy  Markiewicz  –  burmistrzowie  oraz  Lech 
Staniszewski,  Barbara  Gąsiorowska,  Tadeusz  Klatka  –  przewodniczący 
Rady Miejskiej w latach 1990 – 2005. Następnie zebrani wraz z Gminną 
Orkiestrą Dętą przemaszerowali na pl. Tadeusza Kościuszki, gdzie zostali 
powitani  przez  Burmistrza  p.  Jerzego  Markiewicza.  Pod  pomnikiem 
złożone zostały  kwiaty  przez  kombatantów,  senatora  RP p.  Stanisława 
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Karczewskiego, partie polityczne, organizacje społeczne urząd instytucje, 
szkoły  i  zakłady  pracy.  Następnie  w  kościele  parafialnym  odbyła  się 
uroczysta suma w intencji ojczyzny, mieszkańców i radnych wszystkich 
kadencji. Uroczystości zakończyło spotkanie radnych czterech kadencji w 
Publicznym  Gimnazjum  uroczystym  obiadem.  Zaproszonych  gości, 
radnych,  sołtysów powitał  przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz 
Klatka, który przedstawił historię i osiągnięcia w II RP.

3. W  dniu  15  listopada  Burmistrz  przedłożył  Radzie  projekt  uchwały 
budżetowej  miasta  i  gminy  na  2006  rok.  Jest  to  budżet  nie  na  miarę 
naszych  potrzeb  tylko  na  miarę  możliwości,  oczywiście  wszystkie 
wnioski radnych są do uwzględnienia tylko na zasadzie, że jeżeli chcemy 
coś nowego wprowadzić to trzeba coś zdjąć, bo budżet nie jest z gumy. 
Gmina w 2006 roku będzie miała obniżone dochody z podatku rolnego 
rzędu ok.100 tys. zł, również nie uzyskamy 500 tys. zł dotacji subwencji 
wyrównawczej  z  tego  powodu  że  jesteśmy  traktowani  jako  gmina 
zamożna.

4. W dniu 17 listopada odbył spotkanie z grupą inwestorów budowy zalewu 
w  Gostomi.  Od  1  stycznia  ruszy  biuro,  które  będzie  podejmowało 
rozmowy z właścicielami gruntów i  jeżeli  się dogadają  to  trzeba mieć 
nadzieję, że inwestycja ma szansę powodzenia.

5. W dniu  17  listopada  br.  Burmistrz  odbył  spotkanie  z  pełnomocnikiem 
obecnego  właściciela  Pałacu  p.  adwokatem  Ciećwierzem,  który 
zaproponował różne możliwości dogadania się z Gminą. W najbliższym 
czasie przedstawi to na piśmie i zapozna Radę z propozycjami.

6. Poinformował również o tym, że ponad 30 osób otrzymało mieszkania na 
osiedlu wojskowym i są to głównie nauczyciele, pielęgniarki, policjanci 
oraz urzędnicy. Jest to duży gest ze strony WAM. Wszystkie osoby będą 
mogły wykupić mieszkania za 10% wartości.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  p.  Jerzy  Markiewicz  odpowiedział  Komisji 
Gospodarczo – Budżetowej w sprawie udzielenia informacji odnośnie opłat za 
wykorzystanie Placu Armii Krajowej na różne imprezy. Nie ma takiej pozycji w 
podatkach  –  podatek  od  przeprowadzenia  imprez.  Z  tego  co  wie  imprezy 
organizowane przez firmę LEO są ogólnodostępne nieodpłatne więc nie miały 
znamion  działalności  gospodarczej.  Nawet  gdyby  to  miało  znamiona 
działalności gospodarczej to podatek za 1 metr kwadratowy wynosiłby 0,06 zł, 
więc byłaby to suma nie warta zachodu i nie ma co się ośmieszać.

PKT 6
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował  o  korespondencji  do  Rady  o 
których już wcześniej wspominali Przewodniczący Komisji, czyli o piśmie Rady 
Pedagogicznej  szkoły  w  Żdżarach  oraz  o  piśmie  w  sprawie  zmniejszenia 
podatku  od  działalności  gospodarczej  p.  Krawczyk  ze  Żdżar.  Poinformował 
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również o święcie niepodległości oraz o 15 – leciu powstania samorządu. Złożył 
podziękowania wszystkim którzy uczestniczyli w obchodach a w szczególności 
podziękował p. dyrektor Musiałowskiej za zorganizowanie smacznego posiłku i 
zorganizowanie obsługi oraz za udostępnienie sali. Wzorem Starostwa zostało to 
przeniesione na nasz grunt i  tak jak odebrali  to uczestnicy spotkania było to 
potrzebne.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka  poprosił 
obecnego na sesji Przewodniczącego Rady Powiatu p. Tadeusza Majewskiego o 
przekazanie informacji na temat struktur władzy w Powiecie. Przewodniczący 
Rady Powiatu p. Majewski poinformował, że informacje w sprawie zmianach 
we  władzach  Powiatu  były  drukowane  w  gazetach  i  tak  na  miejsce  byłego 
Starosty  a  obecnego  posła  p.  Maliszewskiego  został  wybrany  p.  Jerzy 
Kaźmierczak. Nie nastąpiły zmiany jeżeli chodzi o Zarząd, pozostały w nim te 
same osoby, w – ce Starostą jest p. Jacek Adamski. Nowym radnym Powiatu 
został  p.  Jerzy  Jankowski,  oraz  nastąpiły  zmiany  w  składach  osobowych 
Komisji Powiatu w związku z tym, że p. Maliszewski wchodził w skład trzech 
Komisji.  Poinformował  o  sytuacji  finansowo  –  ekonomicznej  powiatu, 
zadłużone są placówki służby zdrowia, tj. szpital w Grójcu zadłużenie ma około 
18 mln. zł  i w Nowym Mieście którego zadłużenie wynosi około 1,5 – 2 mln zł. 
W najbliższym czasie odbędą się konkursy na dyrektorów szpitali. W szpitalu w 
Grójcu należałoby powstrzymać narastanie długu. W oświacie też nie ma dobrej 
sytuacji, w ubiegłym roku został zaciągnięty kredyt na oświatę i w tym roku 
również  brakuje  środków i  Powiat  musiał  uciec  się  znowu  do  zmniejszenia 
zadłużenia i wzięto kredyt w formie wydania obligacji. Bardzo dużo środków 
przeznaczanych jest na pobyt dzieci w domach dziecka gdzie koszty utrzymania 
są bardzo duże bo wynosi nawet 2.700 zł miesięcznie. Od 1 stycznia 2005 roku 
tymi kosztami obciążane są budżety powiatowe. Poinformował o przeznaczeniu 
środków  na  remonty  dróg  powiatowych  przy  współudziale  samorządów 
gminnych i na ten cel przewidywane są środki w kwocie 2 000 000 zł.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  podziękował  za  przekazanie  informacji 
Przewodniczącemu Rady Powiatu.

PKT 7a
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie  regulaminu  określającego  zasady  wynagradzania  nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą. 
Poprosił inspektora Strumiłło o zreferowanie projektu. Pan Strumiłło referując 
regulamin wskazał na zmianę w rozdziale IX w § 25 w punkcie 2 dodano zapis 
ustala się stawkę dla opiekunów dowożących dzieci do szkół w kwocie 9 zł/h.
Inspektor p. Strumiłło odczytał również stawki dodatków dla dyrektorów szkół. 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka poprosił  o opinię Komisji 
wiodącej w tej sprawie czyli Komisji Oświatowo – Społecznej. Przewodniczący 
Komisji  p.  Zbigniew  Kacprzyk  odczytał  wniosek  o  podwyższenie  dodatku 
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funkcyjnego dla p.dyrektora PSP w Żdżarach z kwoty 350 zł na 450 zł. Licząc 
wzrost proponowanego dodatku przez cały rok to uczyni to kwotę 1200 zł, więc 
nie jest to duże obciążenie budżetu.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  o  opinię  w  sprawie  Komisję 
Gospodarczo – Budżetową, w której imieniu wypowiadał się Przewodniczący 
tejże Komisji,  przekazując informację iż Komisja wyraziła pozytywną opinię 
przedstawionego projektu uchwały.
O przedstawienie opinii został poproszony przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
p.  Tadeusz  Tulin  stwierdzając,  że  propozycja  Komisji  jest  taka  aby  stawki 
dodatku  dla  dyrektorów  utrzymać  na  poziomie  roku  2005,  jak  już  mówił 
wcześniej p. Sarnecka miała 300 zł a p. Dziuba ma 350 zł.
Przewodniczący Rady stwierdził  że  dwie Komisje  popierają  projekt  uchwały 
zgłoszony przez Burmistrza Miasta i Gminy i jedna wnioskuje o zmianę dodatku 
dla dyrektora w Żdżarach, dyrektorzy nie zabrali głosu więc Przewodniczący 
Rady ogłosił kto jest za przyjęciem przedstawionego projektu. W międzyczasie 
głos  zabrał  Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  –  Społecznej  wnioskując  o 
przegłosowanie wniosku Komisji w sprawie podwyższenia dodatku funkcyjnego 
na 450 zł.
Przewodniczący Rady postawił wniosek pod głosowanie. W głosowaniu za- 4, 
przeciw –  0,  wstrzymało  się  –  8  radnych wniosek został  przegłosowany.  W 
związku  z  tym,  że  wywiązała  się  dyskusja  na  temat  ważności  wniosku 
Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę do wyjaśnienia ważności wniosku. 
Po przerwie Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek jest ważny i zarządził 
głosowanie  nad  całym projektem uchwały  już  z  poprawką  kwoty  na  450  zł 
przeznaczonej na dodatek funkcyjny dla dyrektora PSP w Żdżarach.
W głosowaniu za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 4 uchwalono uchwałę Nr 
XXXI/189/2005 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokółu.

PKT 7b
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie ustalenia stawek oraz zwolnień w podatku od nieruchomości na 2006 
rok. Przedstawił w projekcie stawki proponowane przez Komisję Gospodarczo – 
Budżetową które przedstawiały się następująco odczytywanych pozycjach:

1. 0,61 zł
2. 3,61zł
3. 0,25 zł;
4. 0,51 zł;
5. 13,20 zł;
6. 8,58 zł;
7. 3 zł;
8. 4 zł;
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9. 4 zł;
10.   6,02 zł
11.     2%

Uwag  nie  stwierdzono  przystąpiono  do  głosowania  nad  proponowanymi 
stawkami i projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 radnych na stan obecnych 
13 uchwalono uchwałę Nr XXXI/190/2005 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu.

PKT 7c
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
2006 rok.
Poprosił  o  zreferowanie projektu przez Skarbnika Miasta  i  Gminy p.  Dorotę 
Binio, która poinformowała że stawki zostały zwiększone o 1% w stosunku do 
uchwały  z  2004  roku.  Uwag  i  pytań  nie  stwierdzono,  przystąpiono  do 
głosowania  nad  w/w  projektem  uchwały.  W  głosowaniu  za  –  13,  na  stan 
obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr XXXI/191/2005 w przedmiotowej 
sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.

PKT 7d
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od posiadanych psów na 2006 rok. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania i uwagi. Uwagę zgłosił p. Bernacki 
stwierdzając, że uchwała nie powinna być w ogóle podejmowana bo i tak nikt 
jej nie respektuje i po co podejmować głupią uchwałę. Przewodniczący Rady 
odpowiedział, że jest to wymóg ustawowy. Przystąpiono do głosowania nad w/w 
projektem  uchwały.  W  głosowaniu  za  –  14  na  stan  obecnych  14  radnych 
uchwalono uchwałę Nr XXXI/192/2005 w przedmiotowej sprawie co stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokółu.

PKT 7e
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie 
wprowadzenia opłaty administracyjnej  na 2006 rok.  Zapytał  czy są pytania i 
uwagi do przedstawionego projektu. Obecny na sali p. Bernacki stwierdził, że 
jego zdaniem proponowane opłaty są za wysokie i należałoby się zastanowić 
nad tą stawką. Przewodniczący Rady poprosił o omówienie uchwały Sekretarza 
Miasta i Gminy p. Zygmunta Bigosa oraz o wyjaśnienie dlaczego są tak wysokie 
stawki.
Sekretarz  Miasta  i  Gminy  p.  Zygmunt  Bigos  stwierdził,  że  on  nie  pisał  tej 
uchwały i zgadza się z tym że są to wysokie stawki ale poprosi o wyjaśnienie 

10



sprawy p. Krawczyk. Obecny na sali p. Władysław Dziuba poparł wypowiedź p. 
Bernackiego i stwierdził, że on sam płacił właśnie tak duże kwoty. 
Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  –  Społecznej  p.  Zbigniew  Kacprzyk 
zwrócił  uwagę  żeby  dobrze  słuchać  co  czyta  Przewodniczący  bo  jest  tam 
sformułowanie,  że  wydaje  się  wypis  czy  wyrys  z  całego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  i  nie  rozumie  nad  czym  jest  dyskusja, 
ponieważ opłata do roku ubiegłego wzrosła tylko w sumie o 10 zł i jeżeli w 
tamtym roku przyjęliśmy takie stawki to nie rozumie po co dyskusja. Na salę 
przybyła  p.  Krawczyk która  wyjaśniła,  że  wypisy i  wyrysy nie  są  sprawami 
które są niezbędne wszystkim a ci którzy są zainteresowani nie płacą więcej niż 
pozwala nam na to ustawa która mówi, że za wydanie wypisu i wyrysuj pobiera 
się  opłatę  administracyjną  za  faktycznie  poniesione  koszty.  Przewodniczący 
rady  zapytał  czy  to  jest  jedna  skserowana  kartka,  jeżeli  nie  to  prosi  o 
wyjaśnienie co wchodzi w taki wypis i wyrys. Pani Krawczyk powiedziała, że 
wypis  i  wyrys  składa  się  z  części  graficznej  i  części  tekstowej  Z  części 
graficznej jest wyciągany obrys wraz z legendą. Natomiast część tekstowa to 
jest to nieraz około 20 stron. W tym roku skorzystały z usługi 72 osoby to jest 
około 14.000 zł do budżetu.
Dyskusję zakończono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. 
W głosowaniu za – 14, na stan obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę 
Nr XXXI/193/2005 rok w przedmiotowej sprawie, co stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokółu.

PKT 7f
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych w celu prowadzenia robót w 
pasie  drogowym,  umieszczenia  w pasie  drogowym infrastruktury technicznej 
niezwiązanej  z  potrzebami  zarządzania  drogami  lub  potrzebami  ruchu 
drogowego,  umieszczenia  w  pasie  drogowym  reklam.  Projekt  uchwały  był 
przedstawiony  na  Komisjach  opinie  Komisji  były  odczytywane  przy 
wystąpieniach  przewodniczących  Stałych  Komisji.  Uwag  nie  zgłoszono 
przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 14 
na  stan  obecnych  14  radnych  uchwalono  uchwałę  Nr  XXXI/194/2005  w 
przedmiotowej sprawie, co stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.

PKT 7g
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmian w budżecie na 2005 rok. Poprosił o zreferowanie projektu przez 
p.  Skarbnik  Dorotę  Binio.  Skarbnik  zareprezentowała  projekt  uchwały 
wyjaśniając szczegółowo na czym polegają zmiany. Poinformowała również o 
zmniejszeniu się deficytu budżetowego. Uwag nie stwierdzono. Przystąpiono do 
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głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 12, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 1 na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę 
Nr  XXXI/195/2005  w przedmiotowej  sprawie  co  stanowi  załącznik  nr  9  do 
niniejszego protokółu.

PKT 8
Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  p.  Władysławowi  Dziubie,  który  zadał 
pytanie  dlaczego  w  dalszym ciągu  nadal  widnieje  ulica  Browarna.  Pomimo 
wyroku jest to nadal. Powiedział że Przewodniczący miał prawo się odwołać do 
wyższej instancji  ale tego nie zrobił.  Powiedział,  że w wyroku wyraźnie jest 
napisane,  że  nazwa  ulicy  może  być  tylko  za  jego  zgodą.  Z  sesji  został 
wykreślony punkt o odrzuceniu zarzutu i jest ciekawy dlaczego, stwierdził, że 
był w geodezji w Grójcu i tam też nie ma żadnej ulicy Browarnej, więc nie wie 
kto  ma dobre  dokumenty  czy  on  czy  Urząd i  chciałby  wiedzieć  jak  to  jest. 
Zarzucił  Przewodniczącemu,  że  nie  ma  od  niego  do  dnia  dzisiejszego 
odpowiedzi na pismo, on nie zwracał się do Burmistrza i nie chce odpowiedzi 
od Burmistrza tylko od Przewodniczącego i od Rady. Proponował że odda 32 
arów na  drogę  do  oczyszczalni  ale  nikt  nie  chciał  jego  propozycji.  Prosił  o 
udzielenie odpowiedzi dlaczego sprawa nie jest  rozpatrzona od 25 stycznia i 
dlaczego nie powiadomił Rady że można się odwołać.

Pan Dziuba stwierdził, że ulica Browarna została wpisana w 1978 roku 
jest na to wyrok udowadniający, że urzędnik wpisał ją samowolnie nr wyroku 
1NS/93/16 i prosił o sprawdzenie tego.

Radny Mirosław Bors prosił aby Urząd wysłał pismo do p. Władysława 
Tomczyka o usunięcie kamieni z drogi.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  p.  Tadeusz  Klatka  powiedział,  że  nie 
będzie się ustosunkowywał, ponieważ nie ma do czego i  nie pozwoli aby na 
przyszłość  mieszkaniec  łajał  Radę.  Rada  jest  organem  uchwałodawczym  a 
organem wykonawczym jest  Burmistrz  Miasta  i  Gminy.  Rada nie  ma takich 
uprawnień żeby samemu likwidować ulice.

PKT 9
Radny  p.  Zbigniew  Kacprzyk  powrócił  do  wniosku  Komisji,  w  sprawie 
finansowania Klubów Sportowych, wiadomym jest,  że zmieniła się ustawa o 
pożytku publicznym i wiadomym jest że prezesi klubów nie są w stanie samemu 
wszystkiego dopilnować bo ci ludzie pracują społecznie i nie mają możliwości 
aby  być  dostatecznie  przygotowanym  do  takich  działań  jak  wypełnianie 
wniosków  i  prawidłowe  rozliczanie  uzyskanej  dotacji.  Ustawa  o  pożytku 
publicznym  dąży  do  zaprzestania  działalności  klubów  dlatego  chciałby  aby 
wzorem innych  gmin włączyć  w te  działania  więcej  młodzieży.  Dlatego  też 
wnioskuje aby Rada bliżej przyjrzała się działalności klubów i pomóc klubom 
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aby  móc  wspólnie  rozwiązać  problem  a  w  kwestii  papierkowej  prosi  aby 
odpowiedni pracownicy pomagali .
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz Klatka powiedział, że on również 
nie jest za przekreśleniem działalności sportowej ale trzeba się zastanowić nad 
połączeniem tych dwóch klubów w jeden klub gminny.

Radna p. Małgorzata Woźniak jeszcze raz powróciła do wielokrotnie już 
składanego wniosku o wodociąg w Żdżarkach, przypominając o nakładach jakie 
już poszły w tym kierunku ok. 100.000 zł. Mieszkańcy próbowali już wszelkich 
możliwości aby pokazać i radnym i Burmistrzowi jaką mają wodę, bo przynosili 
na sesję i wodę w słoikach i białe koszule które po praniu robią się brunatne i 
przynosili zniszczone sprzęty. Niestety nic w tym kierunku się nie zmieniło a 
prawda jest taka, że naprawdę pralki się psują i ubrania żółkną, ona sama kupiła 
pralkę trzy miesiące temu i pralka się popsuła ponieważ woda nie nadaje się 
nawet  do  prania  w  pralkach  automatycznych.  Prosi  aby  chociaż  częściowo 
zacząć  coś  zrobić  i  zabezpieczyć  środki  w  budżecie  chociażby  po  to  aby 
pozyskać  jakieś  fundusze  unijne.  Prasa  i  media  ciągle  mówią  o 
niewykorzystanych środkach unijnych, więc może warto pokusić się o złożenie 
wniosku. Jest teraz robiony chodnik a przecież mówiło się o tym, że najpierw 
robiony  będzie  wodociąg  ,  a  potem  chodnik  żeby  już  po  raz  drugi  nie 
rozkopywać. 
Radny p. Maciej  Świtek złożył  ustny wniosek aby na przyszłość przed sesją 
zwoływane było wspólne posiedzenie wszystkich Komisji po to aby na sesji nie 
dochodziło do paradoksów. 
Przewodniczący  Rady  p.  Tadeusz  Klatka  stwierdził,  że  przed  uchwaleniem 
budżetu będzie wspólna Komisja, bo chyba nie sposób aby nad każdą uchwałą 
Komisje pracowały wspólnie. Każda Komisja ma swoje zadania tematyczne i 
nad tym obraduje zgodnie ze Statutem. 
Chyba, że będzie to spotkanie tematyczne. Jeżeli jest taka potrzeba to prosi aby 
w biurze Rady złożył taką propozycję.

Więcej wniosków nie stwierdzono. Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tadeusz 
Klatka zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą.

Protokołowała Przewodniczył

Iwona Lepa Przewodniczący Rady Miejskiej

Tadeusz Klatka
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